
5.11. De heer Merijn Snoek (wethouder Jeugd Onderwijs en Sport van de 
gemeente Haarlem en verantwoordelijk voor het fusieproces: spreekt in namens 
het college van die stad)

De heer Snoek meldt dat de Haarlemse gemeenteraad en college deze avond 
bijeen is om te spreken over de position-paper en de mogelijke fusie. De position-
paper is op 19 februari 2016 door het college gepresenteerd aan de Stuurgroep. 
Hoewel het college beseft dat Haarlemmerliede-Spaarnwoude mogelijk voor een 
andere fusiepartner kiest, pleit hij ervoor om ook met zijn gemeente verder te 
praten over een gezamenlijke toekomst omdat daarvoor goede argumenten zijn. 
Het is onwenselijk als politici lijnen trekken op landkaarten om grenzen te 
markeren: zij dienen aansluiting te zoeken bij natuurlijke oriëntaties en recht 
doen aan natuurlijke relaties. Zo zijn Haarlem en de dorpskernen van 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude al eeuwen met elkaar verbonden. Bewoners van 
Haarlemmerliede-Spaarnwoude maken veelvuldig gebruik van de voorzieningen 
in Haarlem (zoals winkels, musea, sportaccommodaties  en scholen) en genieten 
ook de Haarlemmers van de kunstmarkt in Spaardam en wordt Sinterklaas 
gezamenlijk binnengehaald. Na een fusie zullen de inwoners van de dorpskernen 
van Haarlemmerliede-Spaarnwoude, Spaarndam Oost, Halfweg, Penningsveer 
vertegenwoordigd zijn in de gemeenschappelijke gemeenteraad en beslissen 
zodoende zelf mee over de winkels en de genoemde voorzieningen. Een op 
natuurlijke oriëntatie gebaseerde fusie draagt bij aan het democratische 
draagvlak. Spaardam zal na een fusie ongedeeld worden, van belang omdat in 
het kader van de decentralisaties de verschillen tussen gemeenten (bijvoorbeeld 
op het gebied van de zorg) zullen toenemen. Het is goed als inwoners van een 
dorp aanspraak kunnen maken op dezelfde voorzieningen. Haarlem wil een 
sterke fusiepartner zijn voor de kernen van Haarlemmerliede-Spaarnwoude, met 
een onafhankelijke positie ten opzichte van Schiphol en de Amsterdamse havens. 
De gemeente zal de monitor die zou aantonen dat er een haven in de 
Houtrakpolder moet worden aangelegd dan ook zeer kritisch beoordelen. De 
Noordzeevisie is democratisch vastgesteld. Daarin staat dat een economische 
noodzaak moet worden aangetoond voor een dergelijke haven. Als deze er al 
komt, zal Haarlem ook de gemaakte compensatieafspraken zeer kritisch 
bestuderen. De schuld van Haarlem mag dan aanzienlijk zijn, de gemeente heeft 
ook veel bezittingen. Uit de analyse van BMC blijkt dat deze schuld niet leidt tot 
hogere woonlasten van de bewoners van Haarlem. Een te hoge schuld maakt een 
gemeente wel kwetsbaar voor renteschommelingen. De schuldenlast wordt 
derhalve ook verlaagd naar een acceptabel niveau, passend bij de omvang van 
een gemeente als Haarlem. Binnen de afgesproken spelregels om de schuld af te 
lossen, is er jaarlijks nog € 26,5 miljoen beschikbaar voor nieuwe investeringen. 
De komende 5 jaar wordt € 30 miljoen geïnvesteerd aan onderwijshuisvesting en 
wordt er geïnvesteerd in sportaccommodaties en het onderhoud van wegen en 
bruggen. Tot slot verzoekt de heer Snoek de commissieleden om recht te doen 
aan de natuurlijke verbondenheid tussen Haarlem en Haarlemmerliede-
Spaarnwoude en spreekt de wens uit om Haarlem als een van de 3 mogelijke 
fusiepartners te selecteren.


